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Samenvatting
e Relatief rustig. Veel verschillende kleine(re) corona-onderwerpen komen terug in de media. Het akkoord

tussen zorgverzekeraars en ziekenhuizen over de extra kosten in het coronajaar 2020 komt het meeste

terug.

eo Men spreekt daarbij van een 'passende vergoeding'. NVZ-voorzitter Ad Melkert doet namens de

ziekenhuizen een beroep op VWS om te helpen.
e Volgens RTL Nieuws kampen GGD’en nog steeds met opstartproblemen. Hoewel 'veruit de meeste mensen

die RTL sprak, tevreden zijn over het verloop van de test bij de GGD', zijn er nog steeds verbeterpunten mbt

wachttijden en onbruikbare testen. De testen van sommige mensen zouden kwijtraken, uitslagen van

patiénten zouden door een storing niet worden gelezen en mensen zouden dagenlang moeten wachten op

hun uitslag.
NRC kopt in de weekendkrant: '1,5 meter afstand en handen wassen: de discipline zakt weg'. Volgens de

krant laten de cijfers in het coronadashboard weliswaar geen alarmbellen rinkelen, maar houden mensen

zich minder aan de belangrijkste regels. De krant verwijst hierbij naar het meest recente gedragsonderzoek

van het RIVM.

* Volkskrant maakt een reconstructie van de anderhalve meter: "Hoe een oude medische vuistregel uitgroeide
tot een heuse doctrine’. Volgens de krant moet je de 1,5m zien als autogordels in het verkeer: een voorzorg

die doorgaans overbodig is en die als puntje bij paaltje komt misschien niet eens helpt — maar die intussen

toch de beste voorzorg is die je kunt nemen.

e Paul Scheepers, toxicoloog aan het Radboud UMC zegt in Volkskrant over de 1,5 meter: "Laten we

anderhalve meter aanhouden, als een soort referentie. En daarna ga je de discussie voeren: waar moet het

meer, in welke omstandigheden kan het minder?"

e Jakobien Groeneveld, wethouder Jeugdzorg Zoetermeer van Groenlinks, schrijft in Trouw dat gemeenten

de toenemende vraag naar jeugdzorg niet aankunnen. "Gemeenten moeten het zelf [sinds 2015] maar

uitzoeken en bezuinigingen inmiddels overal op. Tel daar nog de coronacrisis bij op en je hebt een scenario

voor financiéle ramp."
* Inde bijlage een selectie van artikelen uit een special van Volkskrant over 'coronacomplotten’.

SISOS (Slachtoffers - Identiteiten — Schade - Oorzaken - Scenario’s)

Slachtofferaantallen
e Het aantal coronapatiénten dat nog in een ziekenhuis ligt, is gedaald van 151 naar 123. Dat meldt het LCPS.

"De daling is een zeer gunstig teken en geeft ruimte aan de reguliere zorg", aldus LNAZ-voorzitter Ernst

Kuipers. Van de 123 liggen 20 op de intensive care. Dat zijn er vijf minder dan op donderdag.

Verpleegafdelingen behandelen 103 mensen met Covid-19, de ziekte die door het coronavirus wordt

veroorzaakt. Een dag eerder waren dat er 126.

eo Opde IC's liggen ook 587 mensen met overige aandoeningen, eentje meer dan op donderdag. Dat betekent

dat intensivisten in totaal 607 mensen behandelen. Het aantal patiénten op de IC's schommelt al ongeveer

een maand rond de 600. Onder normale omstandigheden zouden 900 mensen op een ic-bed liggen.
eo Wereldwijd is het aantal besmettingen de 11 miljoen voorbij, meldt Reuters. Het dodental staat op ruim

een half miljoen.
e Hetaantal geregistreerde besmettingen met het nieuwe coronavirus in de Verenigde Staten is het afgelopen

etmaal met een recordaantal van 57.683 toegenomen. Het is voor de vierde dag op rij de grootste dagelijkse

toename in de VS.
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Tussen 26 juni en 2 juli zijn er geen coronabesmettingen geconstateerd bij betrokkenen rond de start van

het Formule 1-seizoen op het circuit van Spielberg. Autosportfederatie FIA en de organisatie achter de

Formule 1 melden dat zaterdag. Rijders, teamleden en andere personeel werden getest op het virus dat ook

de start van het seizoen met maanden heeft uitgesteld. De FIA en de Formule 1 zeggen, nu het seizoen op

het punt staat te beginnen, elke week de resultaten van de tests bekend te maken. De GP van Qostenrijk is

de eerste wedstrijd van het seizoen. Zaterdagmiddag is de kwalificatie.

Identiteiten

Kimberly Guilfoyle, de vriendin van Don Trump is besmet met het coronavirus, meldt de New York Times.

Informatiebehoefte

Welke informatievragen leven er bij getroffenen?
Berichten op de social mediakanalen van minister De Jonge hebben op het moment echt heel erg weinig

inhoud. Mensen gebruiken de kanalen momenteel vooral om aan te geven dat ze het niet eens zijn met de

1,5m-samenleving, ze geen vaccin willen, en de minister "op alle gebieden onvoldoende heeft gedaan”.

Verder veel kritiek op het CDA —het uitsluiten van FvD door de minister. Op het bericht over de fraude-

aanpak, reageren enkele mensen dat het nog verstandiger is om het geld in de zorg eerlijker te verdelen.

"Minder naar de (overbodige) bovenste lagen en meer naar de handen aan het bed".

Ook op de corporate kanalen onvrede over de 1,5m-samenleving, en onvrede over mondkapjes in het OV

Op de social mediakanalen van minister Van Rijn komen bedankjes binnen voor zijn inzet in de crisis

afgelopen periode.

Hoe wordt het incident omschreven (welkefacts en figures worden benoemd)?

Het malariamiddel hydroxychloroquine helpt wel tegen het coronavirus. Het medicijn verlaagt bij

opgenomen patiénten het risico dat ze aan het virus sterven, meent een team wetenschappers van een

gezondheidsorganisatie in Michigan.

Instellingen in de langdurige zorg krijgen langer steun van de overheid. Ze zijn meer geld kwijt door het

coronavirus, terwijl ze minder inkomsten hebben. Daarom verlengt de NZa een compensatieregeling.

"Zorgaanbieders kunnen hierdoor hun energie richten op het leveren van zorg, zonder zorgen over hun

financiéle situatie", aldus de NZa. Gehandicaptenzorg en ggz krijgen tot 1 augustus steun. De compensatie

voor ouderenzorg is verlengd tot 1 september. Voor andere instellingen stopte de hulp op 1 juli.

Als eerbetoon aan overleden personen in de coronatijd gaat in Amsterdam een zogenoemd Hart van Troost

varen. Nabestaanden kunnen hierop een bloem en persoonlijke boodschap achterlaten aan degene die ze

missen. Burgemeester Femke Halsema legt aan het begin van de tocht om 16.00 uur samen met een paar

mensen die een dierbare hebben verloren een bloem op de boot, die tot en met 11 juli elke dag door de

hoofdstad vaart en 's avonds is verlicht met honderden lampjes

Het medicijn remdesivir mag in Europa worden gebruikt bij de behandeling van patiénten met Covid-19. De

Europese Commissie gaf vrijdag versneld haar goedkeuring na een positieve aanbeveling van het Europees

Geneesmiddelenbureau. Het is het eerste medicijn tegen de ziekte dat EU-breed wordt toegestaan.

De Nederlandse kampioenschappen atletiek vinden dit jaar alsnog plaats. De maatregelen rond het

coronavirus verhinderden de strijd om de nationale titels die eind juni had moeten plaatsvinden in Den

Haag. Nadat de Atletiekunie aanvankelijk had gemeld dit jaar geen heil meer te zien in het vinden van

alternatieve data, komt er dankzij de hulp van verenigingen alsnog een aangepast kampioenschap op 29 en

30 augustus op de atletiekbaan Maarschalkerweerd in Utrecht.

De commissie Dwanglicentie [dwanglicentie waarmee de overheid een farmaceut kan dwingen om zijn

exclusieve waar ook, en goedkoper door anderen te laten produceren] is met een spetterende ruzie uiteen

geklapt, schrijft Volkskrant. Een van de commissieleden bleek argumenten die rechtstreeks afkomstig waren

van lobbyisten van de farmaceutische industrie te gebruiken om een concepteindrapport af te wijzen. Het

zou gaan om Harrold van Harlingen. Commissievoorzitter André de Jong stuurt daarom nu geen rapport

maar een persoonlijke beschouwing naar de ministers. De krant schrijft dat dit nu extra wrang is omdat

tijdens de coronacrisis de belangstelling voor dwanglicenties extra relevant is, omdat verschillende landen

al aankondigden deze te zullen inzetten als medicijnen of vaccins vanwege onenigheid over de prijs niet

genoeg beschikbaar komen.

Wetenschappers uit een Amerikaans-Brits onderzoeksteam onder leiding van theoretisch bioloog Bette

Korber zouden opnieuw aanwijzingen hebben gevonden dat er twee coronavirussen zijn, de oorspronkelijke

variant en een meer besmettelijke turboversie. Deze mutant die in februari voor het eerst zou zijn
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waargenomen in Itali€, zou op allerlei plekken het origineel verdringen. In Nederland zou in maart driekwart

van alle aangetroffen virussen van het G-type (turbovariant) zijn. Hoogleraar virologie Marion Koopmans

zegt dat het interessant is maar geen definitief bewijs. "Dit is echt een labstudie die laat zien dat dit virus

wellicht meer wordt vermenigvuldigd in cellen. Maar het is zeer de vraag of dat ook verklaart waarom deze

variant meer komt bovendrijven." Ook hoogleraar moleculaire virologie Eric Snijder is terughoudend:
muteren zou nu eenmaal zijn wat deze virussen doen. "Wat het voordeel nou precies zou zijn, haal ik nog

niet uit de beschrijving. Het blijft gissen of deze mutatie met de virusoverdracht te maken heeft, of met iets

anders."

eenkomst zorgve
raa ekenhuizen over coro gl

Zorgverzekeraars en ziekenhuizen hebben een overeenkomst bereikt over extra kosten in het coronajaar
2020. Ze spreken van een 'passende vergoeding'. "Het kan hierbij om enkele miljarden euro’s gaan",
meldden de Nederlandse Vereniging van Ziekenhuizen (NVZ), de Nederlandse Federatie van Universitair

Medische Centra (NFU) en Zorgverzekeraars Nederland (ZN). De afspraken moeten in de komende maanden

verder worden berekend en verfijnd. "De belofte is dat er geen ziekenhuis in het rood komt als gevolg van

corona", laat NVZ-voorzitter Ad Melkert weten. De ziekenhuizen doen ook een beroep op de minister van

Volksgezondheid om te helpen.

Bij de extra kosten moet gedacht worden aan beademingsapparatuur, beschermingsmiddelen, extra

personeel en overuren, zegt vicevoorzitter David Jongen van NVZ. Ook zouden ziekenhuizen een vergoeding

krijgen voor de misgelopen inkomsten doordat veel behandelingen stillagen. Bestuursvoorzitter Georgette

Fijneman van Zilveren Kruis zegt dat het gaat om een totale zorgomzet van 4 miljard euro. "Dit gaat om de

totale zorg die geleverd is tijdens corona en vergoeding voor de periode waarin veel poliklinieken dicht

waren." NVZ-voorzitter AD Meldert geeft aan dat de kans dat een ziekenhuis als gevolg van corona in

financiéle problemen komt nu is geminimaliseerd. "Afgesproken is dat dat er geen ziekenhuis in de rode

cijfers komt als gevolg van corona." Mirjam van Velthuizen van UMC Utrecht en die ook spreekt namens de

NFU zegt dat het niet enkel reden is tot juichen. Umc's zouden hierdoor niet van hun financiéle zorgen af

zijn. Velthuizen geeft aan dat het niet eerlijk is om de schade op het gebied van onderzoek te verhalen op

de Nederlandse premiebetaler. Daarom zouden ze nu in gesprek zijn met OCW.

opstartproblemen GGD’en

RTL Nieuws meldt op basis van een inventarisatie dat de GGD'en nog steeds kampen met opstartproblemen
ondanks dat er minder coronatesten worden gedaan dan vooraf verwacht. De testen van sommige mensen

zouden kwijtraken, uitslagen van patiénten zouden door een storing niet worden gelezen en mensen

zouden dagenlang moeten wachten op hun uitslag. 'Veruit de meeste mensen die RTL Nieuws sprak, zijn

tevreden over het verloop van de test bij de GGD. Ze kunnen snel terecht voor een test, worden door

medewerkers van de GGD gerustgesteld voor de swab die hun neus en keel in gaat en krijgen op tijd de

uitslag binnen. Toch zijn er ook verbeterpunten met betrekking tot wachttijden en onbruikbare testen.' De

GGD'en erkennen dat in incidentele gevallen fysieke testen zijn zoekgeraakt. Andere testen waren

onleesbaar als gevolg van een storing. Ook zijn er verschillende verklaringen voor de langere wachttijden.

Zo konden in het begin testen dagelijks aan het eind van de dag worden opgehaald. Nu zou dat vaker

gebeuren. Ook kunnen ze soms niet iemand bereiken omdat een telefoonnummer onjuist blijkt of omdat

anonieme nummers zijn geblokkeerd.

Wat zien, ruiken, voelen, horen, proeven mensen (zintuigelijke waarnemingen)?
Onder meer IC-verpleegkundige Irene de Kroon-Heijmans van het Jeroen Bosch Ziekenhuis vertelt in AD

over haar heftige ervaringen op de IC. Op de vraag of ze vreest voor een tweede golf zegt ze: "Nee, ik geloof
niet dat het weer zo erg kan worden. We zijn echt al lang bezig met versoepelen, maar je ziet het niet terug

in de cijfers. We weten nu ook veel beter wat we moeten doen. lk word ook niet kwaad als ik beelden van

drukte zie. Ik denk alleen maar heel vaak bij mezelf: waarom? Waarom moet je je juist nu bij een

demonstratie bijvoorbeeld, zo hard ergens tegen afzetten dat je bereid bent om dat risico te lopen. Ook, of

eigenlijk vooral, voor andere mensen."

Waarneembaar gedrag (schadebeperking)
Wat doen of laten getroffenen en betrokken?

Ondanks een verbod wil de organisatie Nederland in Opstand actievoeren op het Jaarbeursplein in Utrecht.

De groep wil protesteren tegen de 1,5 metermaatregel, die zij waanzin noemt. De gemeente verbood de

actie eerder uit angst dat groepen relschoppers de demonstratie aangrijpen om tot een gewelddadig treffen
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met de politie te komen. Utrecht neemt voorzorgsmaatregelen omdat het honderden demonstranten

verwacht. De gemeente heeft het Jaarbeursplein naast treinstation Utrecht Centraal afgezet met witte

hekwerken. Op die manier hoopt de politie de controle te houden over het gebied. De politie is nog niet

zichtbaar aanwezig in de omgeving van het Jaarbeursplein.

Betekenisgeving
Welke emoties, waardeoordelen, kwalificaties, kritiek, steun worden gegeven?
Overeenkomst zorgverzekeraars en ziekenhuizen over coronake

e Voorzitter Dirk Jan van den Berg van ZN zegt blij te zijn dat met deze unieke regeling, in het belang van

verzekerden, een belangrijke bijdrage kan worden geleverd aan de continuiteit van de ziekenhuiszorg.
e Mirjam van Velthuizen van UMC Utrecht en die ook spreekt namens de NFU zegt dat het niet enkel reden

is tot juichen. Umc's zouden hierdoor niet van hun financiéle zorgen af zijn. Velthuizen geeft aan dat het

niet eerlijk is om de schade op het gebied van onderzoek te verhalen op de Nederlandse premiebetaler.

Daarom zouden ze nu in gesprek zijn met OCW.

Telecomwet

e Trouw schrijft dat de Autoriteit Persoonsgegevens opnieuw 'gehakt maakt’ van de gewijzigde telecomwet

die het kabinet wil invoeren. De AP riep gister zowel de Tweede als Eerste Kamer op om de coronawet niet

aan te nemen. Voorzitter Aleid Wolfsen geeft aan dat met de kritiek uit het vernietigende rapport van mei

niets is gedaan wijzend op het voorstel van staatssecretaris Keijzer. Dit is de reden dat zij nogmaals aan de

bel trekken. Het kabinet zou niet duidelijk maken waarom het nodig is om locatiegegevens door te spelen
aan het RIVM en CBS. Ook zou de anonimiteit van mensen in het voorstel niet zijn gewaarborgd en zou de

kans bestaan dat gegevens op VWS met andere persoonsgegevens worden gecombineerd: ‘testdata van de

GGD, bijvoorbeeld'. De vraag zou daarom zijn wat wordt aan wat gekoppeld. In de wet zou dit niet duidelijk

zijn opgenomen. Ook politie en justitie zouden vervolgens bij de gegevens kunnen. "(..) De sfeer rond deze

wet lijkt een beetje: het is wel handig, deze data te verzamelen, je weet nooit waar het goed voor is."

Wolfsen verwacht niet dat de wet in zijn huidige vorm wordt aangenomen. Ook zegt hij dat deze wet geen

stand zou houden voor de rechter.

Steunplan betaald voetbal

* Minister Van Rijn heeft het steunplan voor het betaalde voetbal goed ontvangen. Dat heeft hij vrijdag laten

weten tijdens een gesprek met algemeen directeur Eric Gudde, waarbij ook vertegenwoordigers van de

eredivisie en eerste divisie aanschoven, aldus media.

e  Gudde: "De minister vond het een realistisch en gedegen plan. Het plan is goed ontvangen in Den Haag. We

hebben goede gesprekken gevoerd over de specifieke positie van onze bedrijfstak. Den Haag staat open

voor een volgende stap en doet logischerwijs wat er verwacht kan worden, alleen moet het in praktijk ook

uitvoerbaar en werkbaar zijn."
eo "Er komt geen steun voor de hele sector", zegt Gudde ook. "Maar er wordt per club bekeken wat er zelf al

is gedaan en wat eventueel nodig is voor de toekomst. De volgende stap is om nu per club inzichtelijk te

maken wat ze zelf al hebben gedaan, op basis van richtlijnen die we komende week samen gaan opstellen

met het ministerie. Als laatste loket kan de rijksoverheid dan een rol spelen. Ze hebben aangegeven hier

open, constructiefen welwillend naar te gaan kijken."
e "As betaald voetbal zijn we blij met deze volgende stappen", stelt Gudde tot slot. "We hebben alle

vertrouwen dat we er samen kunnen uitkomen. Den Haag erkent het maatschappelijk belang van het

betaald voetbal."

jeugazorg

e Jakobien Groeneveld, wethouder Jeugdzorg Zoetermeer van GroenLinks schrijft in Trouw dat gemeenten

de toenemende vraag naar jeugdzorg niet aankunnen. "Het jeugdzorggebruik in Nederland neemt

schrikbarend toe. Sinds 2015 betalen gemeenten die jeugdzorg, zonder dat het Rijk ze daarvoor genoeg geld

geeft. Gemeenten moeten het zelf maar uitzoeken en bezuinigingen inmiddels overal op. Tel daar nog de

coronacrisis bij op en je hebt een scenario voor financiéle ramp." Groeneveld zegt dat het zou helpen als

het Rijk nu 'echt’ gaat luisteren naar gemeenten en ze niet in de kou laat staan. "Zodat we het in plaats van

alleen maar over geld, het weer over kinderen kunnen hebben met elkaar." Oplossingen zouden kunnen

worden gezocht in de richting van meer of voldoende budget voor gemeenten, een duidelijkere visie op hoe

Nederland tot een gezonde opvoeding van kinderen wil komen en meer sturingsmogelijkheden voor

gemeenten inclusief het opheffen van het verbod op inkomenspolitiek bedrijven.
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Af
ATstanas

NRC kopt in de weekendkrant: '1,5 meter afstand en handen wassen: de discipline zakt weg'. Volgens de

krant laten de cijfers in het coronadashboard weliswaar geen alarmbellen rinkelen, maar houden mensen

zich minder aan de belangrijkste regels. De krant verwijst hierbij naar het meest recente gedragsonderzoek

van het RIVM. Mark Rutte riep vorige week juist nog op om anderhalve meter afstand te houden en "je

handen stuk te wassen", maar juist bij die twee regels zakt de discipline weg. Ongeveer 40 procent van de

Nederlanders zegt 'frequent’ en 'nauwkeurig' handen te wassen, terwijl 60 procent stelt 'voldoende afstand'

te houden. Met handen wassen hadden mensen sowieso al moeite - in april zei nauwelijks 50 procent dat

frequent en nauwkeurig te doen - maar in april hield nog wel zo’n 70 procent van de mensen voldoende

afstand. Nu wordt de anderhalve meter afstand met name overschreden bij het doen van boodschappen of

buitenshuis werken. De regel om afstand te houden verliest ook wat aan draagvlak. Eind april stond zo’n 95

procent achter de regel, nu nog ongeveer 82 procent, aldus NRC.

Volkskrant maakt een reconstructie van de anderhalve meter: "Hoe een oude medische vuistregel uitgroeide
tot een heuse doctrine’ Nu de ene na de andere maatregelen tegen corona langzaam wegvalt, is het de

anderhalve meter die fier blijft staan, tot ergernis van vooral veel ondernemers. Ook in het buitenland is

afstand houden een van de fundamenten van de strijd tegen het virus. Volgens Peterhans van den Broek

(emeritus-hoogleraar bij het LUMC en als oud-voorzitter van de Werkgroep Infectie Preventie lang

betrokken bij de compositie van allerlei richtlijnen) is het "een beetje arbitrair" waar je de veilige grens

precies trekt. "In het ene land houden ze het op één meter. En ergens anders zeggen ze weer: twee meter

lijkt ons wat veiliger." De Nederlandse 1,5m lijkt terug te gaan op het Nederlandse voorschrift dat er tussen

ziekenhuisbedden anderhalve meter tussenruimte moet zitten, denkt Van den Broek. "Die anderhalve

meter heeft een aardig lange geschiedenis in de richtlijnen."

Afstandsregels zouden rekening moeten houden met meerdere factoren, zoals de hoeveelheid virus,

ventilatie, het type activiteit, binnenhuis versus buitenshuis en mondmaskers. Dat zou nog een hele puzzel
worden zegt Paul Scheepers, toxicoloog aan het Radboud UMC. Scheepers is in Nederland de werkgroep

Beyond 1,5 Meter Science gestart om het probleem te onderzoeken. Er zouden diverse rekenmodellen

klaarliggen, "maar we missen nog een aantal ontbrekende elementen om ermee aan de slag te kunnen."

Met stip op één: van hoeveel virusdeeltjes worden we eigenlijk ziek? Zijn een paar zweefdruppeltjes genoeg
om je eerst een halfuur tegenover een hoestende covidpatiént staan? "lk verwacht dat die gevoeligheid
bovendien enorm verschilt per persoon." Scheepers snapt dat een groot risico moet worden afgedicht en

daarom in de maatregel een vrij ruime veiligheidsmarge wordt opgenomen. "Laten we anderhalve meter

aanhouden, als een soort referentie. En daarna ga je de discussie voeren: waar moet het meer, in welke

omstandigheden kan het minder?"

Hoe wordt naar de overheid gekeken?

Media berichten over het afscheid van minister Van Rijn. Het kabinet heeft vrijdag "met enorme

waardering” afscheid genomen van ‘invalminister' Martin van Rijn (Medische Zorg), zo schrijft ANP

bijvoorbeeld. De PvdA'er trad in maart tijdelijk toe tot het kabinet om de overwerkte Bruno Bruins te

vervangen, maar maakt donderdag plaats voor VVD'er Tamara van Ark.

"Het is bijzonder als je zegt: we hebben je nodig, dat iemand zegt: OK, ik kom", zei premier Mark Rutte na

Van Rijns laatste ministerraad. "Dat zijn altijd mooie momenten." Rutte sprak zijn grote dank uit voor "de

bijdrage die hij heeft geleverd bij het zoveel mogelijk onder controle brengen van de coronavirusuitbraak".

De aanstelling van Van Rijn, prominent lid van oppositiepartij PvdA, was bijzonder. Hij nam, met de zegen

van zijn partij, deel aan het kabinet op persoonlijke titel en liet politiek gevoelige kwesties zoveel mogelijk
aan collega-zorgminister Hugo de Jonge over.
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